
Wiadomości Adwokatury 22 grudnia 2017 r.

Życzenia świąteczne Prezesa NRA
Publikujemy życzenia świąteczne adw. Jacka
Treli, prezesa Naczelnej Rady Adwokackiej.

 

 

Szanowne Koleżanki,

Szanowni Koledzy,

stoimy u progu 2018 roku, który jest dla
Adwokatury rokiem szczególnym, bo
jubileuszowym. 24 grudnia 1918 roku Naczelnik
Państwa Józef Piłsudski podpisał dekret w
przedmiocie Statutu Tymczasowego Palestry
Państwa Polskiego i dał początek odrodzonej
Adwokaturze Polskiej. Stulecie tego wydarzenia
obchodzić będziemy przez cały nadchodzący rok.

Zachęcam wszystkich Państwa - Adwokatów i
Aplikantów Adwokackich - do udziału w
obchodach, które mieć będą zarówno lokalny, jak i
centralny charakter. Na szczeblu lokalnym
zaczniemy 20 stycznia w Bydgoszczy w 98.
rocznicę powrotu tego miasta do Polski i objęcia
jego prezydentury przez adwokata Jana
Maciaszka. Gala Jubileuszowa Adwokatury
odbędzie się 23 listopada w Warszawie.

Pragnę też podziękować samorządowcom
dwudziestu czterech izb adwokackich w całym
kraju za zaangażowanie i pracę, jaką wkładają w
przygotowanie wydarzeń jubileuszowych.

Nasz jubileusz przypada w tym samym roku co
stulecie Odrodzenia Polski. Dlatego poprzez
kampanie informacyjne, lekcje prawa w szkołach,
wystawy i konferencje chcemy włączyć
społeczeństwo do świętowania z nami.
Pamiętajmy, że nasz zawód jest ukierunkowany na
obywateli, adwokaci to ci, do których zwracają się
oni o pomoc. Naszym obowiązkiem jest też obrona
praw człowieka, praw obywatelskich. Daliśmy
temu wyraz w ciągu całego roku 2017.
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Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia,
życzę Państwu, by przy Wigilijnym stole panował
świąteczny duch jedności, pokoju i rodzinnego
świętowania. Nie pozwólmy, by podzieliły nas
poglądy polityczne, słuchajmy siebie i szanujmy
wzajemnie.

Życzę Państwu, by rok 2018 przyniósł wiele
dobrego zarówno w naszych rodzinach, jak i w
naszej Ojczyźnie.  

 

adw. Jacek Trela
Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej

Komunikat NRA wyjaśniający zasady logowania do
systemu ubezpieczeń OC dla adwokatów
Publikujemy komunikat Naczelnej Rady Adwokackiej, wydany w związku z mailingiem
wysłanym do adwokatów przez spółkę Marsh Service Sp. z o.o., działającą z ramienia STU
ERGO HESTIA S.A., (w żaden sposób nieuzgodniony z NRA co do formy i treści) w sprawie
zasad logowania do systemu obsługującego nowe ubezpieczenia OC adwokatów.

KOMUNIKAT NRA

W związku mailingiem wysłanym do Koleżanek i Kolegów adwokatów przez spółkę Marsh Service Sp.
z o.o. działającą z ramienia STU ERGO HESTIA S.A. (w żaden sposób nieuzgodniony z NRA co do
formy i treści) w sprawie zasad logowania do systemu obsługującego nowe ubezpieczenia OC
adwokatów uprzejmie wyjaśniamy, że:

1. Naczelna Rada Adwokacka niezwłocznie po uzyskaniu informacji o powyższym zdarzeniu
podjęła czynności sprawdzające;

2. W ich efekcie uzyskaliśmy zapewnienie, że dane osobowe adwokatów nie zostały w żaden
sposób zagrożone, a ich udostępnienie odbyło się zgodnie z postanowieniami umów
wiążących NRA z licencjonowanymi podmiotami odpowiedzialnymi za wykonanie tych umów i
miało wyłącznie na celu realizację ustawowego obowiązku ubezpieczenia adwokatów od
odpowiedzialności cywilnej (podobnie jak w latach poprzednich);

3. Ze względów bezpieczeństwa aktywacja konta w systemie informatycznym do obsługi
programu ubezpieczeń OC adwokatów, wystawionym przez spółkę Marsh może nastąpić
wyłącznie poprzez kliknięcie szyfrowanego linku aktywacyjnego umieszczonego w mailu,
który dedykowany jest każdemu adwokatowi indywidualnie (stąd w automatycznie
wygenerowanej korespondencji pojawia się imię i nazwisko adwokata w niepoprawnej
stylistycznie formie);

4. Aktywacja konta w systemie Marsh ma na celu przede wszystkim umożliwienie adwokatom
dokonania - drogą elektroniczną - zmiany sumy gwarancyjnej ubezpieczenia oraz
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wygenerowania certyfikatu ubezpieczenia. Tą drogą komunikacji adwokat może również
skorzystać z dodatkowych, wynegocjowanych przez NRA, opcji i form ubezpieczenia
prowadzonej działalności;

5. Część z Koleżanek i Kolegów mogła nie otrzymać e-maila z linkiem aktywacyjnym, w
szczególności w przypadku, gdy dane umieszczone przez Okręgowe Rady Adwokackie w
Systemie Obsługi Adwokatury były niepełne, względnie gdy zastrzegliście Państwo np.
nieudostępnianie adresu e-mail;

6. Dla tych z Państwa, którzy nie chcą lub nie mogą komunikować się z ubezpieczycielem drogą
elektroniczną, zagwarantowana została możliwość złożenia deklaracji zmieniającej sumę
gwarancyjną ubezpieczenia w formie papierowej (pobierz). Należy doręczyć ją w terminie do
dnia 31.12.2017r. do właściwej ORA, względnie wysłać listem poleconym na adresMarsh
Services Sp. z.o.o.
Al. Jerozolimskie 98, 00-807 Warszawa, z dopiskiem „NRA”.

7. W przypadku niedokonania do dnia 31 grudnia 2017 roku zmiany sumy gwarancyjnej
ubezpieczenia obowiązkowego, każdy z adwokatów podlegających obowiązkowemu
ubezpieczeniu OC zostanie automatycznie, począwszy od dnia 1.01.2018r. objęty
ubezpieczeniem na sumę gwarancyjną w takiej samej wysokości, jaka
obowiązywała w dniu 31.12.2017r. (zasada kontynuacji sumy gwarancyjnej
ubezpieczenia).

8. Istniej możliwość – również po dniu 1.01.2018r. – „ręcznego” wygenerowania linku
umożliwiającego aktywację indywidualnego konta w systemie informatycznym Marsh. Może
to uczynić właściwa Okręgowa Rada Adwokacka, po odpowiednim skonfigurowaniu,
względnie uzupełnieniu danych w Systemie Obsługi Adwokatury. W tym celu konieczny jest
kontakt z biurem ORA.

9. W przypadku, gdyby ktokolwiek z Państwa chciał zmienić sumę gwarancyjną
ubezpieczenia obowiązkowego po dniu 1.01.2018r., co również jest możliwe, wówczas
należy złożyć odpowiednią deklarację, czy to w formie elektronicznej po zalogowaniu na
konto w systemie udostępnionym przez spółkę Marsh, czy to w zwykłej formie pisemnej.
Wówczas, począwszy od dnia następnego po dniu wysłania prawidłowo wypełnionej
deklaracji dokonania zmiany, obowiązywać będzie nowa wybrana przez Państwa suma
gwarancyjna.

10. NRA uzgodniła ze spółką Marsh, że w najbliższym czasie po opublikowaniu niniejszego
komunikatu, spółka ta ponownie wyśle do tych z Państwa, którzy jeszcze nie
aktywowali konta w systemie adwokat.marsh-zawodowe.pl, nowe szyfrowane linki
aktywacyjne. Zwróciliśmy uwagę spółce Marsh, by treść wygenerowanych automatycznie
maili została jak najdalej dostosowana do celu, w jakim są one wysyłane, tzn. by e-mail
jednoznacznie informował o możliwości aktywacji konta i stanowił instrukcję jak należy to
uczynić. Rozumiejąc, że korespondencja ma charakter seryjny zwróciliśmy jednak uwagę na
konieczność zachowania odpowiedniej jej formy grzecznościowej. Każdy mail zostanie
indywidualnie zaadresowany do adwokata (z imienia i nazwiska) tak by nie było wątpliwości,
do kogo korespondencja jest kierowana i kto może skorzystać z linku. Ponowne maile
aktywacyjne dotrą do tych z Państwa, których dane umieszczone przez ORA w Systemie
Obsługi Adwokatury są pełne i przez to pozwalają na wygenerowanie linku aktywacyjnego;

11. NRA, we współpracy ze spółką Marsh, po wdrożeniu nowego systemu, udostępni Koleżankom
i Kolegom adwokatom możliwość wejścia do systemu służącego elektronicznej obsłudze
programu ubezpieczeń OC adwokatów, z poziomu strony www.adwokatura.pl;

12. Przypominamy, iż od 1 stycznia 2018r. istotnemu obniżeniu ulega roczna składka z tytułu
obowiązkowego ubezpieczenia OC, dlatego już teraz warto zmodyfikować np. ustawienia
przelewów automatycznych opłat bankowych z tego tytułu. Składki za ubezpieczenie należy
przelewać tak jak dotychczas na konto właściwej Izby Adwokackiej.

13. Wszelkie uwagi lub skargi dotyczące funkcjonowania nowego systemu – niezależnie od
zgłoszeń kierowanych bezpośrednio do spółki Marsh - prosimy przekazywać bądź to
właściwym Okręgowym Radom Adwokackim, bądź NRA na adres: bazy@nra.pl.

W imieniu Naczelnej Rady Adwokackiej przepraszamy Koleżanki i Kolegów za niedogodności
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wywołane nieskoordynowanymi z NRA działaniami podmiotu obsługującego z ramienia STU ERGO
HESTIA S.A. program obowiązkowych ubezpieczeń OC. Mamy nadzieję, że działania zaradcze podjęte
przez NRA przyniosą właściwy efekt. Pragniemy również zapewnić, iż sprawne wdrożenie i
funkcjonowanie nowego programu ubezpieczeń OC jest priorytetem NRA.

Z koleżeńskimi pozdrowieniami,

adw. Henryk Stabla
Skarbnik NRA

 

adw. Rafał Dębowski, 
Sekretarz NRA

Naczelna Rada Adwokacka negatywnie opiniuje
ustawy o KRS i SN
Naczelna Rada Adwokacka przyjęła uchwałę, w której negatywnie
zaopiniowała uchwalone przez Parlament ustawy o zmianie ustawy o Krajowej Radzie
Sądownictwa oraz o Sądzie Najwyższym. Ponadto NRA zwraca się do władz
Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie działań zmierzających do ochrony ładu
konstytucyjnego, zmienianego w następstwie uchwalenia powyższych ustaw. 

W uchwale z 18 grudnia Naczelna Rada Adwokacka zwraca uwagę, że uchwalone przez Parlament
ustawy o KRS i SN ingerują w ustrój Rzeczypospolitej Polskiej, którego jednym z trzech filarów w
świetle obowiązującej Konstytucji RP jest odrębna i niezależna od innych władza sądownicza,
sprawowana przez sądy i trybunały.

Naczelna Rada Adwokacka przypomina, że podstawą określonego w Konstytucji, zaaprobowanego
przez Naród Polski w drodze referendum ustroju Rzeczypospolitej Polskiej jest zasada trójpodziału
władzy. Zasada ta wyklucza rozwiązania ustawowe, umożliwiające sprawowanie przez władzę
wykonawczą zwierzchniej kontroli nad władzą sądowniczą. W jej świetle niedopuszczalne jest
uchwalanie przepisów, które mogą faktycznie prowadzić do zmiany ustroju państwa bez zmiany
Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej. Niezawisłe sądownictwo z Sądem Najwyższym na czele,
chronione przez nienaruszalną w trakcie konstytucyjnej kadencji Krajową Radę Sądownictwa stwarza
gwarancje ochrony praw każdego obywatela. 

- Naczelna Rada Adwokacka stoi na stanowisku, że procedowanie powyższych ustaw, ze względu na
szczególne znaczenie dla Rzeczypospolitej Polskiej, winno odbywać się w ramach szerokiego
konsensusu społecznego, gdyż Rzeczpospolita Polska jest dobrem wspólnym wszystkich obywateli.
Uchwalanie prawa, które dotyczy najważniejszych gwarancji każdego obywatela w kraju
doświadczonym jak żaden inny problemem sądownictwa podległego władzom narzuconych Narodowi
reżimów, wymaga głębokiego namysłu i ponadpartyjnej zgody. Każdy obywatel Rzeczypospolitej
Polskiej ma pełne prawo do obawy przed zmianami zbyt szybkimi, zbyt drastycznymi i zbyt głębokimi
w świetle gwarancji konstytucyjnych. Rozumienie i poszanowanie praw obywateli to obowiązek
każdego polityka, zwłaszcza sprawującego władzę - czytamy w uchwale.

(czytaj uchwałę NRA)
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Sędziowie przeciwko odwoływaniu prezesów i
wiceprezesów sądów
Sędziowie sądów okręgowych i rejonowych Krakowa i Słupska przyjęli uchwały, w których
wyrażają swój sprzeciw wobec odwoływania prezesów i wiceprezesów sądów
powszechnych w trakcie kadencji bez uzasadnienia. 

Uchwały zostały podjęte podczas Zgromadzenia Ogólnego Sędziów Okręgu Słupskiego, w którym
uczestniczyli sędziowie Sądu Okręgowego w Słupsku oraz przedstawiciele Sędziów Sądów
Rejonowych w Bytowie, Człuchowie, Chojnicach, Miastku, Lęborku, a także podczas spotkania
obradujących wspólnie zebrań sędziów Sądu Okręgowego w Krakowie, Sądu Rejonowego dla
Krakowa-Śródmieście w Krakowie oraz Sądu Rejonowego w Myślenicach. 

W obu uchwałach, oprócz sprzeciwu wobec odwoływania prezesów i wiceprezesów sądów
powszechnych w trakcie kadencji, zawarte są krytyczne opinie ustaw o Krajowej Radzie Sądwonictwa
i o Sądzie Najwyższym. Sędziowie apelują do prezydenta Andrzeja Dudy o zawetowanie tych ustaw. 

 

(czytaj Uchwałę Zgromadzenia Ogólnego Sędziów Okręgu Słupskiego z 11 grudnia 2017)

(czytaj Uchwały obradujących wspólnie zebrań sędziów Sądu Okręgowego w Krakowie, Sądu
Rejonowego dla Krakowa-Śródmieścia w Krakowie oraz Sądu Rejonowego w Myślenicach)

Eksperci prawni Fundacji Batorego apelują do
prezydenta o weto
Zespół Ekspertów Prawnych przy Fundacji im. Stefana Batorego zaapelował do
prezydenta Andrzeja Dudy o zawetowanie ustaw o Krajowej Radzie Sądownictwa i Sądzie
Najwyższym. Zdaniem sygnatariuszy apelu, tego wymaga od głowy państwa
sformułowany w art. 126 ust. 1 Konstytucji obowiązek czuwania nad przestrzeganiem
obowiązującej obecnie Konstytucji. 

Zdaniem espertów prawnych, kształt przyjętych przez Parlament rozwiązań budzi poważne
wątliwości. "Nowe ustawy o Sądzie Najwyższym oraz o zmianie ustawy o Krajowej Radzie
Sądownictwa naruszają zasadę podziału i równowagi władz (art. 10 Konstytucji), zasadę
niezależności i odrębności sądów (art. 173 Konstytucji) oraz zasadę niezawisłości sędziów (art. 178
ust. 1 Konstytucji). Wprowadzają niezgodny z art. 187 ust. 1 pkt 2 Konstytucji tryb wyboru sędziów
do Krajowej Rady Sądownictwa oraz z naruszeniem art. 187 ust. 3 Konstytucji wygaszają kadencje
obecnych członków tego konstytucyjnego organu. Przepisy nowej ustawy o Sądzie Najwyższym
przerywają w sposób sprzeczny z art. 183 ust. 3 Konstytucji sześcioletnią kadencję Pierwszego
Prezesa Sądu Najwyższego. Poważne wątpliwości konstytucyjne budzi również sposób ukształtowania
w tej ustawie skargi nadzwyczajnej oraz nowej organizacji Sądu Najwyższego" - czytamy w apelu. 
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Zespół Ekspertów Prawnych działający od 2016 przy Fundacji im. Stefana Batorego zajmuje się
oceną przygotowywanych przez rząd i parlament zmian prawnych dotyczących ustroju państwa oraz
miejsca instytucji publicznych i obywatelskich w systemie prawa. Członkowie Zespołu prowadzą
monitoring projektów aktów prawnych, analizując je pod kątem zgodności wprowadzanych rozwiązań
z Konstytucją RP, normami międzynarodowymi i demokratycznymi standardami państwa prawa.
Oceniają też stopień ingerencji przepisów w prawa człowieka i obywatela oraz kierunek zmian
ustrojowych, jaki wytycza stanowione prawo. 

 

(czytaj cały apel)

Niemiecka Federalna Izba Adwokacka ostrzega
przed zagrożeniem praworządności w Polsce
Niemiecka Federalna Izba Adwokacka popiera rezolucję przyjętą na ostatniej sesji
plenarnej Rady Adwokatur i Stowarzyszeń Prawniczych Europy (CCBE) w sprawie zmian w
ustawach o Sądzie Najwyższym i Krajowej Radzie Sądownictwa. W rezolucji CCBE wyraziła
zaniepokojenie proponowanymi zmianami w polskim systemie sądownictwa oraz wzywa
polskie władze do wycofania wszelkich zmian w prawie, które naruszają Konstytucję RP.

W dniu 11 grudnia 2017 r. Komisja Wenecka stwierdziła, że planowane reformy sądownictwa w
Polsce naruszają Konstytucję RP, a także prawa człowieka i zasady państwa prawnego. Umożliwiają
władzom ustawodawczym i wykonawczym znaczną ingerencję w polski system sądowniczy;
zagrażają one praworządności i mogą pośrednio wpływać na działalność adwokata również w sposób
sprzeczny z zasadą praworządności.

W związku z tym Niemiecka Federalna Izba Adwokacka popiera rezolucję przyjętą kilka dni temu na
sesji plenarnej przez CCBE.

(czytaj rezolucję CCBE)

(czytaj stanowisko w języku niemieckim)

(czytaj stanowisko w języku angielskim)

Adw. prof. Gutowski i adw. prof. Kardas o
nowelizacji procedury cywilnej
Przedstawiony przez Ministerstwo Sprawiedliwości projekt zmiany kodeksu postępowania
cywilnego nie napawa optymizmem - oceniają adw. prof. Maciej Gutowski i adw. prof.
Piotr Kardas w artykule opublikowanym 20 grudnia na łamach Dziennika Gazety Prawnej. 

Zdaniem autorów, w projekcie zauważalny jest rozdźwięk między deklaracjami projektodawców
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a treścią przedstawionych rozwiązań.

(czytaj artykuł na stronie gazetaprawna.pl)

Wymiar sprawiedliwości staje się wymiarem
formalności – uchwała ORA w Łodzi
Okręgowa Rada Adwokacka w Łodzi podjęła 19 grudnia br. uchwałę, w której odnosi się
do rządowych reform wymiaru sprawiedliwości.

Zdaniem Rady zmiany te powinny budować zaufanie do bezstronnych i niezawisłych sądów,
urzeczywistniać zasadę sprawiedliwości w prowadzonych postępowaniach i wydawanych
orzeczeniach, odformalizowywać i upraszczać procedury, przez co będą transparentne i powszechnie
zrozumiałe. – Przyjęte przez parlament RP ustawy o SN i KRS niewątpliwie nie spełniają żadnego z
powyższych warunków – twierdzą łódzcy adwokaci.

Tych warunków nie spełni również przygotowany przez ministerstwo sprawiedliwości projekt zmian
postępowania w sprawach cywilnych. Adwokaci zwracają uwagę, że proponowane zmiany
wprowadzają nadmierny formalizm, polegający na wymogu spełnienia wielu formalnych rygorów
nakładanych na strony postępowania, których niedochowanie pozwoli uchylić się sądowi od
merytorycznego rozpoznania sprawy poprzez zwrot lub odrzucenie pism procesowych.

- Wymiar sprawiedliwości staje się wymiarem formalności, nie mającym nic wspólnego z realizacją
zasady sprawiedliwości, w którym odbywa się swoiste polowanie na błędy formalne strony bądź
pełnomocnika, powodujące niekorzystne skutki procesowe dla obywatela bądź skutkujące
nierozpoznaniem merytorycznym istoty sprawy. – czytamy w uchwale.

Czytaj uchwałę  

Po(d)słuchaj adwokata - projekt edukacyjny
krakowskiej izby

Ruszył projekt edukacyjny Krakowskiej Izby
Adwokackiej pt. „Po(d)słuchaj adwokata”.
To kilkuminutowe audycje w formie
podcastu - do pobrania w mp3. Celem
podcastów jest edukacja prawna
społeczeństwa w zakresie najbardziej
praktycznych zagadnień prawnych w
przystępny sposób. 

Przykładowe pierwsze tematy podcastów: jak
bezpiecznie kupować w internecie? Jak ogłosić
prywatne bankructwo? Jakie masz prawa, gdy
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zatrzyma cię policja?

W audycji biorą udział adwokaci krakowskiej izby.
Pomysłodawcą projektu jest adw. Wojciech
Bergier i adw. Paweł Gieras. Jest to element
edukacji prawnej realizowanej w ramach serwisu
www.pomcadwokat.com, który od ponad dwóch
lat edukuje prawnie społeczeństwo.

- Podcasty są źródłem praktycznych informacji.
Audycje są krótkie a poruszane w nich
zagadnienia mają dla odbiorców wartość
praktyczną. Tekst i film wymagają całkowicie
skupionej uwagi, podcast pozwala odsłuchiwać
audycje w każdym miejscu. To idealna forma
pozyskiwania informacji – mówi adw. Wojciech
Bergier, rzecznik ds. kontaktów z mediami izby
krakowskiej.

- Nieprzypadkowo projekt startuje w roku, w
którym Krakowska Izba Adwokacka obchodzi
jubileusz 155 lat nieprzerwanej działalności. To
świadczy o tym, że zawsze krakowscy adwokaci
potrafili odpowiadać na potrzeby zmieniających
się czasów i oczekiwań. Kiedyś edukowaliśmy
przede wszystkim poprzez słowo drukowane.
Dzisiaj edukujemy tak, jak oczekują tego ludzie, w
nowoczesnych formach przekazu. Podcast jest
właśnie taką formą – mówi adw. Paweł Gieras,
dziekan ORA w Krakowie.

Społeczeństwo polskie od wielu lat nadrabia
dystans, jaki dzieli je od społeczeństw zachodnich
w zakresie edukacji prawnej. Jest w tym zakresie
naprawdę wiele do nadrobienia. – Cieszę się, że w
sposób nowoczesny i przystępny staramy docierać
z edukacją prawną do społeczeństwa. Dzisiaj
opinia publiczne na wskutek bieżących wydarzeń
politycznych wie dużo o Trybunale
Konstytucyjnym czy Sądzie Najwyższym, a mniej o
swoich prawach w najbardziej życiowych
kwestiach. Tym projektem chcemy nadrobić te
braki – podsumowuje adw. Katarzyna
Kosiorkiewicz, przewodnicząca Komisji ds.
Edukacji Prawnej przy ORA w Krakowie.

Podkastów można słuchać i pobrać je na stronie
www.pomocadwokata.com, na kanale Youtube:
(zobacz link), na fapejdżu „Po(d)słuchaj adwokata”
(zobacz link) oraz na serwisie ITunes. Serdecznie
zapraszamy do pobierania, słuchania i
udostępniania.
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Izba białostocka poprowadzi bezpłatne szkolenia z
prawa dla rolników
Izba Adwokacka w Białymstoku wyszła z inicjatywą organizowania nieodpłatnych szkoleń
z prawa cywilnego i rodzinnego dla rolników. Podpisała w tym celu umowy z
dwudziestoma trzema gminami w Bielsku Podlaskim. 

Białostocka izba chce pomagać rolnikom szczególnie w tych gminach, gdzie nie ma kancelarii
prawnych. Na szkoleniach adwokaci nie będą uczyć prawa, tylko pokazywać, jak korzystać z
przepisów. Chodzi o sytuacje takie jak sprzedaż gruntu, przekazywanie czy podział majątku.
Adwokaci chcą podnosić świadomość rolników co do prawnych przepisów i skutków zastosowania
prawa, szczególnie prawa rodzinnego, z zakresu odpowiedzialności odszkodowawczej i prawa
spadkowego. 

Akcja ma charakter edukacyjny, spotkania z prawnikami będą bezpłatne. O tym, jakie tematy
adwokaci będą poruszać na spotkaniach z rolnikami, zadecydują gminy. 

Organizatorzy, mając świadomość, że bezpłatna pomoc prawna nie dla wszystkich jest dostępna,
chcą w formie szkolenia trwającego około godziny przybliżyć społeczeństwu podstawy prawa.
szkolenia celowo organizowane są w miesiącach zimowych, kiedy prace w polu nie obciążają tak
rolników i ich rodzin. 

Akcja została zorganizowana w ramach prowadzonej od 2016 roku kampanii "Adwokat pomaga".
Wcześniej izba białostocka przeprowadziła podobne akcje skierowane do przedsiębiorców oraz
studentów Politechniki. 
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Lublin: adwokaci dołączyli do akcji Caritas "Paka
Miłosierdzia"

Adwokaci i aplikanci adwokaccy ORA w
Lublinie od 1 do 15 grudnia zbierali produkty
żywnościowe, środki czystości i higieniczne
na rzecz akcji „Paka
Miłosierdzia” prowadzonej przez Caritas
Archidiecezji Lubelskiej. 

Miejsce zbiórki zorganizowano w siedzibie ORA.
Dziekan ORA adw. Stanisław Estreich 19 grudnia
przekazał zgromadzone dary na ręce ks.
Wiesława Kosickiego, dyrektora Caritas
Archidiecezji Lubelskiej - 45 paczek.

Wszystkie rzeczy zostaną przekazane osobom
potrzebującym 24 grudnia, po posiłku wigilijnym,
który odbędzie się w hali Targów Lublin. Idea
Caritas jest taka, aby każda z osób
uczestniczących w posiłku otrzymała paczkę
świąteczną (zaplanowano udział ok. 550 osób).

adw. Seweryna Sajna
rzecznik prasowy ORA w Lublinie

Spotkanie opłatkowe Bydgoskiej Izby Adwokackiej
Tradycyjne spotkanie opłatkowe Bydgoskiej
Izby Adwokackiej odbyło się 15 grudnia br.
w bydgoskim Hotelu „Pod Orłem” 
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W wydarzeniu wzięli udział znamienici goście, w
tym adw. Jerzy Glanc, wiceprezes Naczelnej Rady
Adwokackiej, SSR Jacek Wojtycki, prezes Sądu
Rejonowego, SSO Włodzimierz Hilla, prezes
Związku Prawników Polskich w Bydgoszczy oraz
licznie zgromadzeni adwokaci i aplikanci
Bydgoskiej Izby Adwokackiej.

Spotkanie rozpoczęło przemówienie adw. Justyny
Mazur, dziekan ORA w Bydgoszczy, która złożyła
zebranym życzenia w imieniu wszystkich członków
Okręgowej Rady Adwokackiej w Bydgoszczy. -
Jesteśmy dowodem na to, jak wielka siła tkwi w
świętach Bożego Narodzenia. Nie każda grupa
zawodowa może się pochwalić tym, że szczególnie
teraz, w tak ciężkich czasach, kiedy mamy mało
czasu nawet dla swoich najbliższych, znajdujemy
chwilę, żeby się spotkać i ze sobą porozmawiać.
To jest niezwykle budujące. - powiedziała. -
Życzymy Państwu pięknych, radosnych Świąt, aby
przy wigilijnym stole zasiedli z Wami wszyscy ci,
którzy są Wam bliscy i żebyście każdego dnia
mogli odnajdywać w sobie radość. Wszystkiego
dobrego. – dodała.

Głos zabrał także opiekun izby bydgoskiej adw.
Jerzy Glanc. - Chcę powiedzieć, że jesteście izbą
wybraną. 20 stycznia 2018 roku to właśnie tu w
Bydgoszczy rozpoczynamy obchody 100-lecia
Adwokatury Polskiej. Wierzę głęboko, że ten
nadchodzący rok, ten rok 100-lecia Adwokatury
będzie również dla Was rokiem wyjątkowym i że
wszyscy będziecie uczestniczyli w tych
wydarzeniach i czerpali z nich ogromną radość. –
powiedział wiceprezes NRA. - Gratuluję Wam, bo
jesteście środowiskiem bardzo widocznym w
Bydgoszczy. Jesteście nie tylko dla siebie, czy
waszych klientów, ale jesteście także bardzo
ważnym ogniwem tego środowiska. Życzę Wam
wszystkiego dobrego na te Święta. Wyciszmy
spory, wyciszmy różnice zdań i spędźmy ten czas
jak najlepiej. – dodał.

Następnie zgromadzeni na sali goście tradycyjnie
podzielili się opłatkiem i złożyli sobie świąteczne
życzenia. Po części oficjalnej nadszedł czas na
niespodziankę w postaci występu Młodzieżowej
Orkiestry Dętej z Pruszcza, która wykonała
najpiękniejsze kolędy i pastorałki takie, jak m.in.
„Bóg się rodzi”, „Przybieżeli do Betlejem”, „Wśród
nocnej ciszy” czy „Cicha noc”. Po części
artystycznej zgromadzeni goście zasiedli wspólnie
do uroczystej kolacji.
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Przestępstwa drogowe - metodyka pracy adwokata
i radcy prawnego

„Metodyka pracy adwokata i radcy
prawnego w sprawach przestępstw oraz
wykroczeń drogowych” ukazała się 30
listopada nakładem Wydawnictwa C.H. Beck.
Autorem jest adw. dr Mariusz Olężałek,
prodziekan kierunku Prawo (jednolitych
studiów magisterskich o profilu
praktycznym) na Akademii Humanistyczno-
Ekonomicznej w Łodzi. 

Metodyka pracy adwokata i radcy prawnego w
sprawach przestępstw oraz wykroczeń drogowych
zawiera niezwykle cenne, interesujące i
praktyczne wskazówki karnoproprawne,
procesowe oraz kryminalistyczne dotyczące
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wypadków i kolizji komunikacyjnych, prowadzenia
pojazdu mechanicznego w stanie nietrzeźwości
(lub pod wpływem środka odurzającego), a także
problematyki zasad bezpieczeństwa w ruchu
drogowym.

Książka jest przeznaczona przede wszystkim dla
adwokatów i radców prawnych, sędziów oraz
prokuratorów, policjantów, biegłych, jak również
aplikantów i studentów kierunków prawniczych,
jednakże z uwagi na kompleksowe omówienie
m.in. problematyki zasad bezpieczeństwa w ruchu
drogowym, polecić ją także należy wszystkim
kierowcom, instruktorom nauki jazdy oraz
kursantom. 

Proces dowodzenia w tych sprawach jest
niezwykle skomplikowany. Jak wskazują dane, w
postępowaniu karnym w latach 2001-2016 w
pierwszej instancji w sądach rejonowych zostało
uniewinnionych tylko 2,38% osób. Procentowy
udział skazanych za przestępstwa przeciwko
bezpieczeństwu w komunikacji w okresie ostatnich
15 lat stanowił 31,38% wszystkich przestępstw z
kodeksu karnego. Co więcej, w praktyce polskiego
wymiaru sprawiedliwości szybko okazało się, że
przestępstwo z tego rozdziału – a mianowicie z
przepisu art. 178a KK (prowadzenie pojazdu w
stanie nietrzeźwości lub pod wpływem środka
odurzającego) – jest najczęściej osądzanym
przestępstwem wydziałów karnych w całej Polsce
(w okresie od 2002 do 2016 r. prawomocnie
skazano z niego 1 726 185 osób).

Czytelnik w Metodyce pracy adwokata i radcy
prawnego w sprawach przestępstw oraz
wykroczeń drogowych, oprócz odpowiedzi na
pytania: czy kierujący pojazdem
uprzywilejowanym korzysta z bezwzględnego
pierwszeństwa podczas przejeżdżania przez
miejsca, w których przecinają się kierunki jazdy na
jezdni przy jeździe na wprost i jaka jest różnica
pomiędzy kierowaniem a prowadzeniem pojazdu
oraz taktyką i techniką jazdy, nabędzie wiedzę na
temat tego, czy możliwe jest zapamiętanie
prędkości pojazdu przed wypadkiem (i ewentualne
konsekwencje takiej wypowiedzi), a także, w jaki
sposób alkohol oraz środki odurzające wpływają
na swobodę wypowiedzi oraz jakie są
konsekwencje procesowe przesłuchania osoby
będącej w takim stanie. Ponadto zapozna się z
prawidłową podstawą prawną przy składaniu
wniosku o zgodę na widzenie przez organy
procesowe, statusem procesowym adwokata i
radcy prawnego w przypadku zatrzymania osoby
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podejrzanej, a także co zrobić w sytuacji, gdy
wynik badania klienta przy użyciu tzw. alkomatu
wyniósł 0,10 mg/l czy 0,25 mg/l.

Opracowanie prezentuje ponad 800 orzeczeń
(również niepublikowanych) oraz 400 pozycji
literatury przedmiotu. Metodyka ma charakter
interdyscyplinarny – łączy wątki nie tylko z
zakresu postępowania karnego i prawa karnego
materialnego, prawa wykroczeń oraz
postępowania w sprawach o wykroczenia, ale
również – w ograniczonym zakresie – z prawa
karnego wykonawczego, kryminalistyki, socjologii,
a także medycyny. 

Ksiązka liczy 800 stron. Można ją nabyć za
pośrednictwem witryny internetowej wydawnictwa
Beck (zobacz stronę)
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Praca biura NRA 22 grudnia i 2 stycznia
Uprzejmie informujemy, że 22 grudnia (piątek) biuro Naczelnej Rady Adwokackiej jest
czynne do godz. 13.00, a 2 stycznia 2018 r. będzie nieczynne.

Kronika Naczelnej Rady Adwokackiej
Przedstawiamy skrót wydarzeń z udziałem Naczelnej Rady Adwokackiej.

15 grudnia, adw. Jerzy Glanc, wiceprezes NRA, wziął udział w tradycyjnym spotkaniu opłatkowym
Bydgoskiej Izby Adwokackiej (czytaj relację)

18 grudnia, adw. dr Karol Pachnik, pełnomocnik Prezesa Naczelnej Rady Adwokackiej ds. legislacji,
wziął udział w posiedzeniu senackiej Komisji Budżetu i Finansów Publicznych.

19 grudnia, odbyło się posiedzenie Prezydium NRA. Omówiono kwestie związane z nowymi
warunkami ubezpieczeń OC, z usprawnieniem systemu SOA oraz wdrożenia systemu RODO.
Goszczący na posiedzeniu: adw. Katarzyna Piotrowska i adw. Jarosław Szczepaniak, członek NRA,
przedstawili szczegóły oferty wydawania pisma, którego celem byłoby podnoszenie świadomości
prawnej Polaków.
Zaproszony na posiedzenie Prezydium adw. Tomasz Korczyński, przewodniczący komisji ds.
informatyzacji przy NRA, omówił kwestie związane z usprawnieniem systemu SOA.
Adw. Rafał Dębowski, sekretarz NRA, poinformował, że spotkał się z adw. Mikołajem Pietrzakiem,
dziekanem ORA w Warszawie, oraz adw. Adamem Baworowskim w celu omówienia problemów z
jakimi mogą zmierzyć się adwokaci po wdrożeniu w maju 2018 r. zaostrzeń związanych z ochroną
danych osobowych, tzw. systemu RODO. Adw. Jerzy Glanc, wiceprezes NRA, przypomniał, że Ośrodek
Badawczy Adwokatury opracowuje memorandum na ten temat. Prezydium NRA upoważniło adw.
Adama Baworowskiego do reprezentowania NRA w pracach legislacyjnych dotyczących tego
zagadnienia.
Adw. Jacek Trela, prezes NRA, poinformował, że wkrótce po podpisaniu umowy generalnej z STU Ergo
Hestia S.A. w sprawie programu ubezpieczeniowego dla adwokatów na lata 2018-2021, broker –
firma Marsh Service Sp. z o.o. – bez wcześniejszych ustaleń z NRA, wysłała maile do adwokatów w
sprawie zasad logowania do systemu obsługującego nowe ubezpieczenia OC adwokatów. Działania
te doprowadziły do dezorientacji w środowisku adwokackim. Prezydium postanowiło opublikować
komunikat z wyjaśnieniem sytuacji. (czytaj komunikat)
Ponadto Prezydium NRA przyjęło porządek obrad posiedzenia plenarnego NRA, które odbędzie się w
dniach 12-13 stycznia 2018 r. w Warszawie.
Adw. Agnieszka Winiarska, sekretarz prawniczy NRA, przedstawiła sprawy osobowe. Prezydium
przedyskutowało kwestie finansowe, które przedstawił adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA.

Po posiedzeniu członkowie Prezydium i pracownicy biura Naczelnej Rady Adwokackiej wzięli udział w
spotkaniu przedświątecznym. 

19 grudnia, adw. Jacek Trela, prezes NRA, adw. prof. Piotr Kardas, wiceprezes NRA, adw. Jerzy
Glanc, wiceprezes NRA, adw. Rafał Dębowski, sekretarz NRA, adw. Anisa Gnacikowska, zastępca
sekretarza NRA, adw. Ziemisław Gintowt, członek Prezydium NRA, adw. Andrzej Zwara, członek NRA
oraz prezes OBA, adw. Jakub Wende, członek NRA, adw. Sławomir Ciemny, przewodniczący Wyższej
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Komisji Rewizyjnej, adw. prof. Maciej Gutowski członek NRA i dziekan ORA w Poznaniu, adw.
Przemysław Rosati, członek NRA, adw. Joanna Parafianowicz, członek NRA, adw. Maciej Łaszczuk,
członek NRA, wzięli udział w spotkaniu opłatkowym w Okregowej Radzie Adwokackiej w Warszawie.
Wśród zaproszonych gości byli również dr Adam Bodnar, Rzecznik Praw Obywatelskich,
wicemarszałek Sejmu RP Małgorzata Kidawa-Błońska, posłowie i senatorowie, sędzia Wojciech
Hermeliński, przewodniczący Państwowej Komisji Wyborczej, r.pr. Maciej Bobrowicz, prezes KRRP.
Wszystkich obecnych gości w imieniu ORA w Warszawie powitał Dziekan adw. Mikołaj Pietrzak.

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

                            19 / 19

http://www.tcpdf.org

